
Direktørens orienteringer

Christer Best Gulbrandsen,
Direktør for medborgerskap

Utvalg for medborgerskap 28.11.2024



Utleie av lokaler til private mosjonsgrupper
• Jf. tidligere spørsmål i utvalget. Dagens gebyrregulativ innebærer at 
private mosjonsgrupper, uavhengig av alder, må betale for leie av 
lokaler til trening.

• Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av lokaler har ikke lagt 
opp til noen endring i hvem som skal betale eller for hva, så derfor er 
ikke endringer utredet for økonomisk konsekvens.

• Det er ønskelig å vurdere innretningen av prisene jevnlig for å se om de 
får uønskede utslag. Administrasjonen vil komme tilbake til en vurdering 
av om prisene bør endres senest i forbindelse med handlingsprogram 
for 2026. 
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Om støtten:
• Sparebankstiftelsen DNB har tildelt 600.000 kr til Mini-
Matiné, fordelt over 2025-2026.

• Støtten gir mulighet til større produksjoner og enda 
høyere kunstnerisk kvalitet.

Anne Ekenes, Sparebankstiftelsen DNB:
"Mini-Matiné utmerker seg som et inkluderende prosjekt 
som gir et likeverdig kulturtilbud til alle barn, uavhengig av 
bakgrunn. Dette er et eksempel til etterfølgelse for andre 
kommuner."

Kort om Mini-Matiné:
• Gir 3.500 barn (3–6 år) hele to gratis kulturopplevelser 
årlig.

• Forestillinger på lokale kulturarenaer som Asker 
kulturhus og innbyggertorgene.

• Samarbeid mellom Asker kulturhus, DKS Asker, 
Oppvekstavdelingen og innbyggertorgene.

Mini-Matiné – Tildelt 600.000 kr fra Sparebankstiftelsen 
DNB

Forestillingen Papillon var på turne høsten 24 i Asker
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Kulturens betydning – rapport fra KS
• Samfunnsøkonomisk analyse laget rapport om kulturens samfunnseffekter

• Rapport kan lastes ned her, hvor det også er et interessant webinar: 
https://www.ks.no/fagomrader/forskning-og-utvikling-fou/forskning-og-
utvikling/hvilke-samfunnsverdier-skapes-av-et-sterkt-kulturliv/

• Kultur er en betydelig økonomisk sektor, på linje med bank og forsikring

• Deltakelse i kulturelle aktiviteter kan gi mindre problematferd blant unge, øke 
innlæring hos barn og forsinke forverring av demens

• Kultur og frivillighet bidrar til høy livskvalitet, fellesskap og tillit i samfunnet

• Og mye mer!
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Endring av tematimer i utvalget
• P.t. er tematimer i forkant av utvalgsmøter. Vi erfarer at dette kan være 
krevende for flere i utvalget å delta på, og etter dialog med utvalgsleder 
har vi et forslag til endret opplegg for 2025: 

• Tematimer erstattes med 2 temaettermiddager i halvåret på 2-3 timer. 
Disse vil være frivillige og ikke honorert, på samme måte som dagens 
tematimer. 

• Dette gir mulighet for mer befaringer, inkludert i hele kommunen, men 
betyr 4 ekstra kvelder i året. 

• Forslag til tema for 1. temaettermiddag: Stedsutvikling og kultur på 
Dikemark. 
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Holmsbu kunstmuseum ved MiA får 
driftsstøtte fra Afk,  kr 1 million i 2025
  

7Holmsbusymposiet 2024 inkl. foredrag og omvisning  på Holmsbusymposiet 2024 inkl. foredrag og omvisning  på 
museetmuseet



Ungkultur – status

• Landskonferanse ungdom og fritid
• Fritidskontoret – utviklingsprosjekt
• Ny 3 årig Buf-dir søknad sendt - 29 mill
• Book-up og tilgjengeliggjøring av 

ungdomsklubblokaler
• Fokus på god klubbdrift
• Satsning på ulike kulturprogram



 Fremdrift Sekkefabrikken

• Oppstart detaljprosjektering 1. feb 2025

• Estimert klar for overtakelse 3. kvartal 
2026

• Uavklart ramme for investeringsmidler 
og det jobbes for rammeavklaring



Friby
• En friby er en by eller kommune som har påtatt 
seg å være vertskap for en forfulgt forfatter, musiker 
eller journalist i opptil tre år.

• International Cities of Refuge Network (ICORN) 
organiserer arbeidet med fribyene.

• Fribyforfatterne, har i dag mer enn 80 byer i 
verden knyttet til nettverket. 

• Asker mottok sin første fribyforfatter, Xebat 
Rasouli, i februar 2020. Xebat har bakgrunn som 
journalist, oversetter og novelleforfatter og er 
opprinnelig fra den iranske delen av Kurdistan. 

• Asker kommune mottar ny 
fribykunstner i desember 2024. Mer 
info vil komme etter hvert.



Askerbibliotekene



Besøket øker!
Jan.–okt. 2024 Jan.–okt. 2023

Asker 239 173 218 647

Heggedal 60 027 53 160

Midtbygda 9 762 7 687

Slemmestad 37 456 32 212

Sætre 40 069 36 706

Tofte 19 474 21 695

Sum 405 961 370 107

Økning +8,8%



Utlånet øker!
Jan.–okt. 2024 Jan.–okt. 2023

Asker 267 066 257 730

Heggedal 20 722 17 954

Midtbygda 15 325 13 655

Slemmestad 53 669 46 962

Sætre 16 404 15 679

Tofte 11 815 12 528

Sum 385 001 364 508

Økning +5,3%



Arrangement øker! 
Jan.–okt. 2024 Jan.–okt. 2023

Klasser og 
barnehager 241 172

Arr. barn 136 138

Arr. voksen 176 145

Etter skoletid 435 231

Div. 96 77

Sum 1084 763

Økning +29,6



• I høst har bibliotekene videre-utviklet  
samarbeidet med kulturliv

• Vi har hatt samarbeidsprosjekter både i Asker 
kulturhus og på Slemmestad MEK

• Ulike scener gir mulighet til å tilby mer variert 
innhold og å nå ut til flere målgrupper 

• Samarbeidet gir også gevinst i arbeidet med 
markedsføring og synliggjøring

• Bibliotekets satsning på samtale og debatt har 
ført til fulle saler og økt pågang fra publikum

• Samarbeidet har økt kommunens gratis 
kulturtilbud til innbyggerne

Samarbeid



Geiter og 
blekksprut!
• Balder, Mikke, Ekkvadaar og Aune skal gresse 

ned det store blekksprutfeltet ved 
kunstgressbanen. Geitene er leid av bonden Olav 
Aandstad etter initiativ fra Inger-Marie Gabrielsen 
på Geologisenteret. 

• Blekksprutfeltet er et relativt nyoppdaget og unikt   
funn: En gigantisk forsteinet havbunnsflate som   
inneholder tusenvis av blekksprutfossiler.

• Ved å holde vegetasjonen nede vil feltet fortsatt   
være tilgjengelig for publikum og forskere. 

• Geitene holder seg innenfor et digitalt      
inngjerdet område

• Geitene har skapte interesse og glede for alle i  
nærområdet. 



• Snøproduksjonen starter opp når været tillater det. 

• Har maksimalt vannuttak fra Bondivann på 50 000 
kubikk, snøproduksjonen kan derfor ikke starte opp for 
tidlig.

• Systemutfordringer: medfører per nå ikke forsinkelser for 
årets snøproduksjon, men det jobbes med å permanent 
utbedre disse for fremtidige sesonger.

• Planlagt sesongstart i romjulen.

• Sesongkort har halv pris frem til jul.

Vardåsen skisenter
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
21/00713-143 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
  

           
Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 
 

   
 

Godkjenning av protokoll 31.10.24 

  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra utvalg for medborgerskap 31.10.24 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
 
Protokoll fra utvalg for medborgerskap 31.10.24 ligger vedlagt. 
 
 

 
 
Bente Stein Mathisen 
leder i utvalg for medborgerskap 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 kl. 17:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

 
   

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 

 

 

Presentasjon 

• Vinner av Innovasjonscamp  
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Sakskart  

Saker til behandling 

44/24 21/00713-143 Godkjenning av protokoll 31.10.24 

45/24 24/02262-12 Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 

46/24 24/12099-8 Samarbeidsavtaler - områdeforum 

47/24 24/17156-1 
Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og 
områdeforum: Ansvar, oppgaver og sammenheng - 
oppfølging av verbalvedtak 

48/24 24/17918-1 Prosjekt Spikkestad innbyggertorg - rapport første fase 

49/24 24/15306-56 Asker kommunes frivillighetspris 2024 - UO 

Referatsaker 

 

 

Asker, 18.11.2024 
Bente Anie Stein Mathisen 
Leder i utvalg for medborgerskap 
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Møteprotokoll 
 
 
Utvalg for medborgerskap 
 
Dato Tid Sted 
28.11.2024 17:00 – 18:50 Asker rådhus 
 
 
Møtet ble ledet av Bente Stein Mathisen. 
 
 
Til stede: 
 

 

Funksjon 
 

Navn Møtte for 

Leder i utvalg Bente Stein Mathisen (H)  
Nestleder Tobias Waage Bremnes (V)  
Utvalgsmedlem Line Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Per Modig Sletaune (H)  
Utvalgsmedlem Heidi Merete Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Alf Trygve Andreassen (FrP)  
Utvalgsmedlem Ronnie M. A. G. Larsen (A)  
Varamedlem Anne G. Røine Flater (Sp) Mona Kristin Nordli (R) 
Utvalgsmedlem Oddvar Igland (Sp)  
   
 
 
 
Forfall:    
Mona Kristin Nordli (R)    
 
 
Kommunedirektørens representant Christer Best Gulbransen 
Protokollfører Hilde Haugstad         
 
 
 
Det var ingen merknader til innkalling og habilitet. 
Møte ble satt med 9 medlemmer.  
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

44/24 21/00713-143 Godkjenning av protokoll 31.10.24 3 

45/24 24/02262-12 Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 3 

46/24 24/12099-8 Samarbeidsavtaler - områdeforum 5 

47/24 24/17156-1 Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og 
områdeforum: Ansvar, oppgaver og sammenheng - 
oppfølging av verbalvedtak 

7 

48/24 24/17918-1 Prosjekt Spikkestad innbyggertorg - rapport første fase 8 

49/24 24/15306-56 Asker kommunes frivillighetspris 2024 8 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

44/24 Godkjenning av protokoll 31.10.24 
 
Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 44/24 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
1. Protokoll fra utvalg for medborgerskap 31.10.24 godkjennes slik den foreligger. 
 
 
 
Behandling 
 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak  
 
1. Protokoll fra utvalg for medborgerskap 31.10.24 godkjennes slik den foreligger. 
 
[Lagre vedtak]  
 
 
 
45/24 Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 
 
Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 33/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 42/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 28/24 

4 Utvalg for oppvekst 26.11.2024 55/24 
5 Utvalg for velferd 26.11.2024 35/24 
6 Utvalg for samfunnstjenester 28.11.2024 43/24 
7 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 45/24 
8 Formannskapet 03.12.2024 174/24 
9 Kommunestyret 19.12.2024  
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
  
1. Føringer for Handlingsprogram 2025-2028  
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 De føringer og premisser som fremgår av kommunedirektørens forslag til 
Handlingsprogram 2025-2028 legges til grunn for kommunens aktiviteter og 
tjenesteproduksjon i planperioden, med de endringer som fremgår av 
tilleggsinnstillingen. 

 
2.  Driftsrammer 
 

Driftsbudsjettet for 2025 vedtas som vist i «§ 5-4 Bevilgningsoversikter – drift 
(1A)» og netto bevilgning per tjenesteområde vedtas som vist i «§ 5-4 Sum 
bevilgninger drift, netto (1B)», og de endringer som fremgår av 
tilleggsinnstillingen. 
 
Kommunedirektøren gis fullmakt til å fordele midler fra overordnet ansvar, 
herunder statlige tilskudd, lønnsreserven og omstillingsreserven, til de enkelte 
tjenesteområdene. 
 

3.  Investeringsrammer 
 

Investeringsbudsjettet for 2025 vedtas som i vist i «§ 5-5 
Bevilgningsoversikter 
– investering (2A)» og «§ 5-5 Bevilgningsoversikter – investering (2B)», og de 
endringer som fremgår av tilleggsinnstillingen. 

 
4. Skatt 
 

Skatt på inntekt og formue for 2025 utskrives etter den maksimalsats 
Stortinget fastsetter. 

 
5.  Låneopptak 
 

For 2025 gis fullmakt til følgende låneopptak: 
 

• Lån til finansiering av egne investeringer, inntil 798,52 mill. kroner. 
 

• Startlån fra Husbanken til videre utlån, inntil 150 mill. kroner. 
 

• Likviditetslån, inntil 500 mill. kroner. 
 

Kommunedirektøren gis fullmakt til å godkjenne lånevilkår for ovennevnte 
lånerammer. 

 
6.  Gebyrer, avgifter og brukerbetalinger 
 

Gebyrer og brukerbetalinger for 2025 vedtas slik de fremkommer under 
Gebyrliste. 

 
Som hovedregel legges deflator til grunn for justeringer av priser som vedtas 
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administrativt. 
 

Nye gebyrer og brukerbetalinger gjøres gjeldende fra 1.januar 2025, eller i 
henhold til iverksettelsesdato fastsatt i forskrift. 

 
For gebyrer og brukerbetalinger knyttet til fagområdene byggesak, plan, 
delesaker, oppmåling og eierseksjonering, skal kommunen legge til grunn 100 
prosent selvkost. 

 
 
Behandling 
 
Direktør Christer Best Gulbransen innledet kort til saken.  
 
Leder Bente Stein Mathisen (H) fremmet følgende alternative forslag: 
 
Kommunedirektørens innstilling tas til orientering. 
 
Stein Mathisens (H) forslag ble enstemmig vedtatt. Innstillingen ble ikke tatt opp til 
votering. 
 
Innstilling  
 
1. Kommunedirektørens innstilling tas til orientering 
 
 
[Lagre vedtak]  
 
 
 
46/24 Samarbeidsavtaler – områdeforum 
 
Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 46/24 
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
 
1. Samarbeidsavtalene mellom Søndre Hurum områdeforum, Nordre 

Hurum/Søndre Røyken og Borgen-Vardåsen områdeforum godkjennes. 
 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå samarbeidsavtaler med de øvrige 
områdeforumene etter mal av avtalene til Søndre Hurum og Nordre 
Hurum/Søndre Røyken, Borgen -Vardåsen områdeforum. 
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Behandling 
 
Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet til saken og svarte på spørsmål.  
Direktør Best Gulbrandsen svarte også på spørsmål. 
 
Leder Bente Stein Mathisen (H) fremmet følgende forslag til nytt punkt 3 på vegne av 
H, FrP og V: 
 
3.  Kommunedirektøren bes fremme en sak om evaluering og forenkling av 

Retningslinjer for nærdemokratiske ordninger i Asker i god tid før 
budsjettbehandlingen i 2025. 

 
Leder Bente Stein Mathisen (H) fremmet følgende endringsforslag til avtalens pkt. 5, 
Kommunens forpliktelser, på vegne av H og FrP: 
 

Stryke setningen om at kommunen forplikter seg til å følge de vedtatte 
Retningslinjer for nærdemokratiske ordninger.  
 
Føye til disse kulepunktene, (i tillegg til de 3 generelle og overordnede 
kulepunktene) 
• Sikre at områdeforumet har en navngitt kontaktperson å forholde seg til 
• Tilby gratis møtelokale til områdeforumet og gi nødvendig støtte, slik at 

områdeforumet kan få gjennomført sine møter og aktiviteter.  
• Sørge for at områdeforumene er informert og tatt med i dialog om saker 

som angår dem på et så tidlig tidspunkt som mulig 
• Besvare henvendelser og forespørsler fra områdeforumene så raskt som 

mulig 
• Gi hvert områdeforum et årlig tilskudd på kr 50.000 
 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 
 
Stein Mathisens (H) forslag til nytt punkt 3 ble enstemmig vedtatt. 
 
Stein Mathisens (H) endringsforslag til avtalen ble vedtatt mot 4 stemmer (Waage 
Bremnes V, Larsen A, Igland Sp og Røine Flater Sp). 
 
 
Vedtak 
 
1. Samarbeidsavtalene mellom Søndre Hurum områdeforum, Nordre 

Hurum/Søndre Røyken og Borgen-Vardåsen områdeforum godkjennes med 
følgende endringer: 

 
Stryke setningen om at kommunen forplikter seg å følge de vedtatte 
Retningslinjer for nærdemokratiske ordninger.  
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Føye til disse kulepunktene, (i tillegg til de 3 generelle og overordnede 
kulepunktene) 
 
• Sikre at områdeforumet har en navngitt kontaktperson å forholde seg til 
• Tilby gratis møtelokale til områdeforumet og gi nødvendig støtte, slik at 

områdeforumet kan få gjennomført sine møter og aktiviteter.  
• Sørge for at områdeforumene er informert og tatt med i dialog om saker som 

angår dem på et så tidlig tidspunkt som mulig 
• Besvare henvendelser og forespørsler fra områdeforumene så raskt som 

mulig 
• Gi hvert områdeforum et årlig tilskudd på kr 50.000 

 
2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå samarbeidsavtaler med de øvrige 

områdeforumene etter mal av avtalene til Søndre Hurum og Nordre 
Hurum/Søndre Røyken, Borgen -Vardåsen områdeforum. 

 
3. Kommunedirektøren bes fremme en sak om evaluering og forenkling av 

Retningslinjer for nærdemokratiske ordninger i Asker i god tid før 
budsjettbehandlingen i 2025. 

 
[Lagre vedtak]  
 
 
 
 
47/24 Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum: Ansvar, 
oppgaver og sammenheng - oppfølging av verbalvedtak 
 
Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 34/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 43/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 29/24 

4 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 47/24 
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Rapporten «Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum: 

ansvar, oppgaver og sammenheng» tas til orientering. 
 

 
 
Behandling 
 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak 
 
1. Rapporten «Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum: 

ansvar, oppgaver og sammenheng» tas til orientering. 
 

 
 
[Lagre vedtak]  
 
 
48/24 Prosjekt Spikkestad innbyggertorg - rapport første fase 
 
Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 35/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 45/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 30/24 

4 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 48/24 
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Innsiktsrapporten «Ressurser som finner hverandre» fra første fase av prosjekt 

Spikkestad innbyggertorg tas til orientering.  
 
 
Behandling 
 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak  
 
1. Innsiktsrapporten «Ressurser som finner hverandre» fra første fase av prosjekt 

Spikkestad innbyggertorg tas til orientering.  
 
 
 
[Lagre vedtak]  
 
 
 
 
49/24 Asker kommunes frivillighetspris 2024 
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Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 49/24 
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
 
1. Utvalg for medborgerskap tildeler Asker kommunes frivillighetspris for 2024 til: 

 
 
------------------------------------- 

 
 
Behandling 
 
Leder Bente Stein Mathisen (H) viste til hjemmel for lukket møte, jf. kommuneloven  
§ 11-5 ledd og hjemmel for sak unntatt offentlighet, jf. offentleglova § 26-2 ledd. 
 
Møte ble lukket. 
 
Utvalget vedtok enstemmig å tildele årets frivillighetspris til den foreslåtte kandidaten. 
 
Vedtak  
 
1. Utvalg for medborgerskap tildeler Asker kommunes frivillighetspris for 2024 til: 
 
 
             ------------------------------------- 
 
[Lagre vedtak]  
 
 
  



 

  10/10 

Referatsaker 

 
1. Vinner av årets Innovasjonscamp Bleiker videregående skole var til stede og 

presenterte sitt bidrag.  
 

2. Direktør Best Gulbrandsen orienterte om: 
 

- Utleie av lokaler til private mosjonsgrupper 
- Mini-Matinè 
- Kulturens betydning – rapport fra KS 
- Endring av tematime i utvalget 
- Holmsbu – driftsstøtte fra Akershus fylkeskommune 
- Ungkultur – status 
- Fremdrift Sekkefabrikken 
- Friby 
- Geit og blekksprut 
- Askerbibliotekene  
- Vardåsen skisenter 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
21/00713-143 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
  

           
Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 
 

   
 

Godkjenning av protokoll 31.10.24 

  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra utvalg for medborgerskap 31.10.24 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
 
Protokoll fra utvalg for medborgerskap 31.10.24 ligger vedlagt. 
 
 

 
 
Bente Stein Mathisen 
leder i utvalg for medborgerskap 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/00713 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 44/24 
  

Godkjenning av protokoll 31.10.24 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 28.11.2024 sak 44/24 

Behandling 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  
 

1. Protokoll fra utvalg for medborgerskap 31.10.24 godkjennes slik den foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02262-12 Kathrine Bolsø 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  21.11.2024 
Ungdomsrådet 21.11.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 21.11.2024 
Utvalg for oppvekst 26.11.2024 
Utvalg for velferd 26.11.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 28.11.2024 
Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 
Formannskapet 03.12.2024 
Kommunestyret 19.12.2024 
 

 
Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1.  Føringer for Handlingsprogram 2025-2028  

De føringer og premisser som fremgår av kommunedirektørens forslag til 
Handlingsprogram 2025-2028 legges til grunn for kommunens aktiviteter og 
tjenesteproduksjon i planperioden, med de endringer som fremgår av 
tilleggsinnstillingen.   

2. Driftsrammer  

Driftsbudsjettet for 2025 vedtas som vist i «§ 5-4 Bevilgningsoversikter – drift 
(1A)» og netto bevilgning per tjenesteområde vedtas som vist i «§ 5-4 Sum 
bevilgninger drift, netto (1B)», og de endringer som fremgår av 
tilleggsinnstillingen.   

Kommunedirektøren gis fullmakt til å fordele midler fra overordnet ansvar, 
herunder statlige tilskudd, lønnsreserven og omstillingsreserven, til de enkelte 
tjenesteområdene.   
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3. Investeringsrammer 

Investeringsbudsjettet for 2025 vedtas som i vist i «§ 5-5 Bevilgningsoversikter 
– investering (2A)» og «§ 5-5 Bevilgningsoversikter – investering (2B)», og de 
endringer som fremgår av tilleggsinnstillingen.    

4. Skatt  

Skatt på inntekt og formue for 2025 utskrives etter den maksimalsats Stortinget 
fastsetter.  

5. Låneopptak 

For 2025 gis fullmakt til følgende låneopptak:     

• Lån til finansiering av egne investeringer, inntil 798,52 mill. kroner.     
• Startlån fra Husbanken til videre utlån, inntil 150 mill. kroner.     
• Likviditetslån, inntil 500 mill. kroner.  

Kommunedirektøren gis fullmakt til å godkjenne lånevilkår for ovennevnte 
lånerammer. 

6. Gebyrer, avgifter og brukerbetalinger 

Gebyrer og brukerbetalinger for 2025 vedtas slik de fremkommer under 
Gebyrliste.  

Som hovedregel legges deflator til grunn for justeringer av priser som vedtas 
administrativt.  

Nye gebyrer og brukerbetalinger gjøres gjeldende fra 1.januar 2025, eller i 
henhold til iverksettelsesdato fastsatt i forskrift  

For gebyrer og brukerbetalinger knyttet til fagområdene byggesak, plan, 
delesaker, oppmåling og eierseksjonering, skal kommunen legge til grunn 100 
prosent selvkost. 
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1. Sammendrag 
Kommunestyret må innen utgangen av året vedta budsjett for kommende kalenderår 
og en rullerende økonomiplan som omfatter minst de fire neste kalenderårene. 
Årsbudsjettet og økonomiplanen skal omfatte hele kommunens virksomhet.  
 
Kommunedirektøren legger med dette fram sin tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 
og budsjett 2025-2028. Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-
2028, de endringer som følger av tilleggsinnstillingen og i dette saksfremlegget, 
inneholder kommunedirektørens samlede forslag til Asker kommunes årsbudsjett for 
2025 og økonomiplan for perioden 2025-2028.  
 
Handlingsprogrammet utgjør kommuneplanens handlingsdel etter plan- og 
bygningsloven.  
 
Kommunedirektøren anbefaler at formannskapets innstilling til Handlingsprogram 
2025-2028, med alle forslag til vedtak som foreligger, legges ut på offentlig høring 
samsvar med bestemmelsene i kommunelovens§ 14-3 fjerde ledd. Høringsfristen 
settes til 18. desember 2024. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
En robust og bærekraftig kommuneøkonomi er avgjørende for å kunne 
opprettholde og videreutvikle tjenestetilbudet til innbyggerne i kommunen.  
 
Kommuneloven med tilhørende forskrifter regulerer behandlingen av 
årsbudsjettet og økonomiplanen. Kommunestyret skal innen årets utgang vedta 
budsjett for kommende kalenderår og en rullerende økonomiplan som omfatter 
minst de fire neste kalenderårene. Kommunestyret vedtar selv årsbudsjettet og 
økonomiplanen, på grunnlag av innstilling fra formannskapet. Innstillingen, med 
de forslag til vedtak som foreligger, skal legges ut til alminnelig ettersyn i minst 
14 dager før behandlingen i kommunestyret. 
 
Kommunestyrets bevilgninger i årsbudsjettet er basert på 
rammebudsjetteringsprinsippet og knyttet til fastsetting av de samlede 
økonomiske rammer for kommunen i budsjettåret. All bruk av midler i 
årsbudsjettet skal ha dekning i årets tilgang på midler. Investeringene skal over 
tid ha en egenfinansiering som ivaretar kommunens økonomiske handleevne. 
 
Kommunen skal ha en forsvarlig økonomisk politikk som gir et økonomisk 
handlingsrom, og samtidig er sterk nok til å tåle uforutsette hendelser. Med 
bakgrunn i dette har kommunestyret vedtatt økonomiske handlingsregler med 
konkrete måltall for følgende områder: 
 
• Disposisjonsfond  
• Netto driftsresultat  
• Gjeldsgrad  
 



  4/9 

Handlingsprogrammet viser prioriteringer og de målene og premissene 
økonomiplanen bygger på. Kommunedirektøren skal påse at forutsetningene for 
handlingsprogrammet er forsvarlig utredet, at budsjettet er satt opp i balanse, 
og at det er realistisk, fullstendig og oversiktlig. Investeringene skal over tid ha 
en egenfinansiering som i varetar kommunens økonomiske handleevne.  
 

3. Saksopplysninger 
Økonomiske konsekvenser i tilleggsinnstillingen 
 
Overordnet inneholder tilleggsinnstillingen forslag om følgende endringer, 
sammenlignet med kommunedirektørens opprinnelige forslag til Handlingsprogram 
2025-2028:  
 
• Konsekvenser av regjeringens forslag til statsbudsjett for 2025, som blant annet 

innebærer nytt anslag for deflator og nytt anslag for frie inntekter. 
 

• Konkretisering og fordeling av omstillingstiltak. 
 

• Nødvendige justeringer i driftsbudsjett, blant annet knyttet til økte pensjonsutgifter 
og finansiering knyttet til vedlikehold av kirkene. 

 
• Tilleggsproposisjon (Prop. 1 S Tillegg 2 (2024–2025)) hvor det foreslås å øke 

bevilgningene til kommunene og fylkeskommunene med 5. mrd. kroner i 2025. 
 
Sum av driftsendringene innarbeidet i tilleggsinnstillingen fører til at netto 
driftsresultat økes fra 0,2 prosent i 2025, som var fremlagt i kommunedirektørens 
forslag til Handlingsprogram 2025-2028, til 0,8 prosent.  
 
Sum av investeringsendringene som er innarbeidet i tilleggsinnstillingen fører til at 
gjeldsgraden fortsatt vil være over 100 prosent. Ved utgangen av 2025 vil den være 
på 102 prosent. I 2028 vil gjeldsgraden endre seg fra 108 prosent i 
kommunedirektørens forslag til 107 prosent med tilleggsinnstillingens forslag. 
Årsaken er at de foreslåtte endringene i all hovedsak ligger utenfor 4-årsperioden, og 
dermed ikke får særlig innvirkning på gjeldsgraden før fra 2029 og fremover. 
 
Handlingsregelen for disposisjonsfond er fortsatt over måltallet på 10 prosent i hele 
perioden. Tallet for disposisjonsfond er inklusive bufferfond og realverdifond som 
tilhører energifondet. Handlingsregelen er da beregnet ut fra budsjettall og vil derfor 
kunne være helt annerledes hvis faktiske fremtidige årsresultat ender på merforbruk.  
 
Størrelsen på den delen av disposisjonsfondet som er til fri bruk er ved inngangen til 
2024 på 351 mill. kroner. Skattesvikten for 2024 vil måtte dekkes av denne delen av 
disposisjonsfondet. Dette vil kunne føre til at det generelle disposisjonsfondet mer 
enn halveres i 2024, mens energifondet vil øke med årets avkastning. Lave 
disposisjonsfond kombinert med et økende premieavvik medfører at kommunens 
likviditet er vesentlig svekket de siste to årene.  
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Regjeringens forslag til statsbudsjett behandles vanligvis i finanskomiteen på 
Stortinget rundt månedsskiftet november/desember. Kommunedirektøren vil 
innarbeide eventuelle endringer i 1. tertialrapport 2025 dersom budsjettforliket i 
Stortinget tilsier behov for endringer i Handlingsprogram 2025-2028 utover det som 
er lagt frem i tilleggsinnstillingen.  
 
Omstilling og effektivisering  

Regjeringens forslag til statsbudsjett for 2025 bidrar ikke til en styrket 
kommuneøkonomi for Asker kommune og endrer ikke på omstillingsprogrammet. 
Handlingsprogram 2025-2028 legger derfor opp til en omstilling og effektivisering på 
200 mill. kroner i 2025 og ytterligere 150 mill. kroner i 2026.  

Tilleggsinnstillingen inneholder konkrete forslag til omstillings- og effektiviseringstiltak 
av prinsipiell karakter som inngår i kommunens omstillingsprogram. 
Kommunedirektørens forslag til omstillingstiltak er nærmere beskrevet under 
kapittelet «Anbefalte omstillingstiltak som påvirker driftsbudsjettet» i 
tilleggsinnstillingen. For enkelte av tiltakene ligger det i tillegg en nærmere 
redegjørelse som vedlegg i tilleggsinnstillingen. 

I tillegg har kommunedirektøren kommet med forslag til noen alternative 
omstillingstiltak på i størrelsesorden 26 mill. kroner som kan vurderes og benyttes til 
eventuell saldering. Disse er beskrevet under kapittelet «Alternative omstillingstiltak 
som påvirker driftsbudsjettet» i tilleggsinnstillingen. Kommunedirektøren 
understreker at dette er omstillingstiltak som ikke er fullt ut utredet, og som vurderes 
å inngå i omstillingsprogrammet for 2026. Dersom tiltakene brukes til saldering i 
2025, må det defineres nye omstillingstiltak for 2026. 
 
Inntektssvikt i 2024 (Skatt og inntektsutjevning) 

Asker kommune har en års prognose på inntektssvikt for skatt og inntektsutjevning 
på mellom 200 og 250 millioner i 2. tertialrapport 2024. Dette er svært alvorlig. Dette 
tapet må dekkes inn av den delen av disposisjonsfondet som er til fri bruk. Som ved 
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inngangen til 2024 var på 351 mill. kroner. Disposisjonsfondet vil da bli kraftig 
redusert før inngangen til 2025. 

Gode skatteanslag for 2025 er krevende å lage ettersom skattegrunnlaget endres fra 
2025. Samtidig vil det i 2025 komme skatteinntekter med basis i dagens 
skattegrunnlag. Informasjon om endelig skatteinngang for 2025 vil først være kjent i 
2026. De faktiske fordelingsvirkningene i 2025 vil derfor avvike fra anslagene. 

Figuren under viser at det er svært store variasjoner i skatteinngangen fra år til år, 
noe som igjen viser at det er stor usikkerhet knyttet til skatteinngangen. 

  

Tilleggsproposisjon for budsjettåret 2024 og 2025 
1.november la regjeringen frem en tilleggsproposisjon (Prop. 1 S Tillegg 2 (2024–
2025)) hvor det foreslås å øke bevilgningene til kommunene og fylkeskommunene 
med 5. mrd. kroner for inneværende år og 5. mrd. kroner i 2025. Økningen fordeles 
med 4,3 mrd. kroner til kommunene og 700 mill. kroner til fylkeskommunene. Dette 
dekker kun inn 1/3 av merforbruket i som KS har beregnet for 2024. 

Midlene fordeles likt per innbygger og gis over kommunenes rammetilskudd.   

Regjeringen er samtidig tydelig på at kommuner og fylkeskommuner fremdeles må 
omstille seg for å unngå at utgiftene blir større enn inntektene.  

For Asker kommune betyr dette følgende økning i rammetilskuddet: 

2024: 76,455 mill. kroner 
2025: 76,914 mill. kroner 

Dette er nå oppdatert i budsjettallene i tilleggsinnstillingen til Handlingsprogram 
2025-2028.   

Kommunedirektøren foreslår at økt rammetilskudd på 76,914 mill. kroner brukes til å 
øke budsjetterte renter med 40 mill. kroner og 36,914 mill. kroner til å øke avsetning 
til disposisjonsfond. Dette vil gi et økt netto driftsresultat til 0,8 prosent av 
driftsinntektene.  
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År 2025 Kommunedirektørens 
forslag til 
Handlingsprogram 
2025 

Kommunedirektørens forslag 
til Handlingsprogram 2025, 
inklusive endringer i foreslått i 
tilleggsinnstillingen i 2025 og 
virkning av 
tilleggsproposisjonen 2025 

Netto driftsresultat i 
1 000 kroner 

20 376 76 737 

Netto driftsresultat i 
prosent 

0,2  0,8  

 
I henhold til vedtatte handlingsregler i K-sak 60/24 vil da budsjettert resultat være på 
rødt nivå med 0,8 prosent. Dette er fortsatt et stykke unna TBUs anbefalte nivå på 
1,75 prosent og grønt nivå for vedtatt handlingsregel på 2 prosent. 

Ny renteprognose 

Renteforutsetningene som er innarbeidet i tilleggsinnstillingen er med utgangspunkt i 
renteprognoser per september. Men det har vært store bevegelser i rentemarkedet i 
den siste drøye måneden etter dette. 

Dette er et øyeblikksbilde av hva markedet mener nå, men for 2025 begynner det å 
se sannsynlig ut at rentekuttet i desember som var priset inn i prognosen i 
september, ikke vil skje før på et senere tidspunkt. Da vil rentekostnadene i 2025 
øke med mindre Norges Bank kutter renten kraftig utover året.  

Gebyrer - frivillighet 

Kommunedirektørens forslår etablering av ny tilskuddsordning til dekning av 
byggesaksgebyr der frivillige organisasjoner er tiltakshavere. Dette gjelder mindre 
prosjekter i regi av frivilligheten, og ikke prosjekter som mottar offentlige tilskudd, 
spillemidler eller mva.-kompensasjon mm.  

En eventuell ny tilskuddsordning kan utformes med etterskuddsvis dekning av en 
andel av kostnadene til byggesaksgebyrer, for eksempel 40-50 prosent, opp til et 
maksimalt tak. Kostnadene dekkes etter søknad. Det antas at det trolig vil gjelde et 
fåtall saker hvert år, med begrensede gebyrer. Det er vanskelig å anslå hva behovet 
for midler kan være, men kommunedirektøren antar at 100 000 kroner kan være et 
aktuelt maksimaltak for ordningen Kommunedirektøren vil legge frem en egen sak 
våren 2025 om retningslinjer og finansiering, som dekkes innenfor dagens 
finansiering av tilskuddsordninger i Asker kommune.  
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4. Kommunedirektørens vurdering og konklusjon 
Kommuneplanens mål er basert på FNs bærekraftsmål. Handlingsprogrammet er en 
direkte oppfølging av bærekraftsmålene og målene i kommuneplanen, og skal støtte 
opp under en utvikling som er bærekraftig i sosial, miljømessig og økonomisk 
forstand. Handlingsprogrammet inneholder også et klimabudsjett som synliggjør 
tiltak som direkte og indirekte vil redusere klimagassutslippene i askersamfunnet. For 
øvrig vises det til selve handlingsprogrammet. 
 
De ulike omstillings- og effektiviseringstiltakene har ulike virkningstidspunkt. Det 
betyr at det vil kunne variere fra tiltak til tiltak når den økonomiske gevinsten kan 
hentes ut. For å sikre god økonomistyring, er det viktig å gjøre gode vurderinger av 
når den økonomiske gevinsten inntreffer. For å sikre effekt av 
omstillingsprogrammet, forutsettes det som hovedregel (der ikke annet er oppgitt) at 
alle tiltak får helårseffekt i 2025.  

Kommunedirektøren understreker at det er svært små reserver i budsjettet, og at det 
kun er budsjettert med et netto driftsresultat på 0,8 prosent i 2025 i 
tilleggsinnstillingen. Det betyr at kommunen har små reserver til å dekke opp for 
uforutsette utgifter, skattesvikt, økte renter eller store forsinkelser i 
omstillingsprogrammet.  Ny oppdatert renteprognose viser også en fortsatt høy rente 
i 2025 og 2026 som vil kunne gi en høyere estimert rentekostnad på 40 mill. kroner 
per år, enn det som lå til grunn i tilleggsinnstillingen da den ble publisert. 
Kommunedirektøren har anbefalt å øke budsjetterte renteutgifter med 40 mill. kroner 
for å redusere denne risikoen. Samtidig er skatteanslaget for 2025 svært usikkert da 
vi går inn i et år med store endringer i inntektssystemet for kommunene.  

I årets prognose er det anslått en alvorlig skattesvikt på mellom 200 og 250 mill. 
kroner som må dekkes inn, noe som reduserer reservene til kommunen betydelig. 
Lave frie disposisjonsfond kombinert med et økende premieavvik medfører at 
kommunens likviditet er vesentlig svekket de siste to årene.  

Samlet sett betyr dette at kommunedirektøren anbefaler at det varslede økte 
rammetilskuddet på 76,914 mill. kroner i 2025 i tilleggsproposisjonen, avsettes til 
økte renter og til disposisjonsfond for å bedre netto driftsresultatet. Dette vil dermed 
redusere risikoen i budsjettet ved å sikre en buffer for å dekke opp for eventuelle 
forsinkelser av omstillingsprogrammet, økte rentekostnader og skattesvikt mm. 

Selv med styring mot et netto driftsresultat på gult nivå, kreves det en stram 
budsjettdisiplin. Det betyr at alle nye forslag om økninger/styrkinger i driftsbudsjettet 
eller reduserte inntekter/gebyrer må salderes og dekkes inn.   

Kommunedirektøren anbefaler at det kun gjøres en helhetlig budsjettrevisjon i 
forbindelse med fremleggelsen av revidert nasjonalbudsjett i juni 2025. Eventuelle 
eksterne endringer innarbeides i 1. tertialrapport 2025. Dette innebærer at det ikke 
legges opp til å behandle politiske økonomisaker løpende gjennom året, med noen 
få unntak. 

Omstillingsprogrammet vil løpende følges opp av ansvarlige direktører og 
virksomheter, og kommunedirektøren vil hvert tertial ha en gjennomgang og dialog 
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knyttet til status, risiko og konsekvenser. Det vil rapporteres politisk på status for 
omstillingsprogrammet i forbindelse med 1. og 2. tertialrapport.  
 
Kommunedirektøren er bekymret for utsettelser, forsinkelser eller manglende 
gjennomføring av omstillingsprogrammet. Dette vil kunne føre til negative 
konsekvenser for innbyggere, organisasjoner, lokalt næringsliv og ansatte. Dette 
fordi omstillingen da vil måtte tas over flere år en planlagt og vil utgjøre en ekstra 
belastning på alle som er involvert i dette arbeidet. Dette er krevende og ikke 
ønskelig.   
 
Kommunedirektøren har gjennom forslag til Handlingsprogram 2025-2028 og 
tilleggsinnstillingen gitt sine anbefalinger om driftsrammer og tjenesteutvikling for 
fireårsperioden. I tillegg har kommunedirektøren i dette saksfremlegget gitt sine 
anbefalinger for disponering av regjeringens forslag til økt rammetilskudd fra 
tilleggsproposisjonen som ble offentliggjort 1. november.   
 
Det er kommunestyret som ved behandlingen 19. desember vedtar kommunens mål, 
rammer og prioriteringer for perioden. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
 

Vedlegg: 

Kommunedirektørens tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02262 Kathrine Bolsø 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 33/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 42/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 28/24 

4 Utvalg for oppvekst 26.11.2024 55/24 
5 Utvalg for velferd 26.11.2024 35/24 
6 Utvalg for samfunnstjenester 28.11.2024 43/24 
7 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 45/24 
8 Formannskapet 03.12.2024 174/24 
9 Kommunestyret 19.12.2024  
  

Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 21.11.2024 sak 33/24 

Behandling 

Eldrerådet kom i fellesskap frem til følgende alternative forslag til vedtak: 

1. Kommunedirektørens innstilling tas til orientering. 

2. Eldrerådet har følgende innspill til videre behandling: 

1. Tofte Innbyggertorg opprettholdes og utvikles videre, med følgende 
begrunnelse:  

 Tofte ligger langt fra Asker sentrum, innbyggertorget er kommunen nær 
deg.  

 Det er dårlig offentlig transporttilbud i området Tofte. Dette rammer 
særlig eldre. 

2. Den kulturelle spaserstokken opprettholdes, med følgende begrunnelse: 
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 Et godt kulturtilbud er et svært viktig tilbud både som forebyggende 
helsetiltak og som gode opplevelser for mennesker som er i institusjoner. 

 For at arrangementene skal treffe riktig på de enkelte institusjoner og 
andre arenaer, er det svært viktig med en god koordinering i løpende 
nært samarbeid med aktuelle instanser.  

 Kulturelle opplevelser av høy kvalitet er av stor betydning for alle, ikke 
minst for eldre som i liten grad har mulighet til å besøke andre 
kulturarenaer. 

 Tilbudet har i inneværende år gitt tilbud til mange eldre i institusjoner og 
arrangementer for eldre i hele kommunen. 

3. Avlastningstiltak til hjemmeboende eldre med demens: 

 Eldrerådet støtter tilleggsinnstilligens forslag til avlastning for 
hjemmeboende eldre med demens, under forutsetning av at 
dagsentertilbudet styrkes.  

 Dette gir større forutsigbarhet og avlastning for pårørende. 

 

Fellesforslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling 

1. Kommunedirektørens innstilling tas til orientering. 

2. Eldrerådet har følgende innspill til videre behandling: 

1. Tofte Innbyggertorg opprettholdes og utvikles videre, med følgende 
begrunnelse:  

 Tofte ligger langt fra Asker sentrum, innbyggertorget er kommunen nær 
deg.  

 Det er dårlig offentlig transporttilbud i området Tofte. Dette rammer 
særlig eldre. 

2. Den kulturelle spaserstokken opprettholdes, med følgende begrunnelse: 

 Et godt kulturtilbud er et svært viktig tilbud både som forebyggende 
helsetiltak og som gode opplevelser for mennesker som er i institusjoner. 

 For at arrangementene skal treffe riktig på de enkelte institusjoner og 
andre arenaer, er det svært viktig med en god koordinering i løpende 
nært samarbeid med aktuelle instanser.  
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 Kulturelle opplevelser av høy kvalitet er av stor betydning for alle, ikke 
minst for eldre som i liten grad har mulighet til å besøke andre 
kulturarenaer. 

 Tilbudet har i inneværende år gitt tilbud til mange eldre i institusjoner og 
arrangementer for eldre i hele kommunen. 

 

3. Avlastningstiltak til hjemmeboende eldre med demens: 

 Eldrerådet støtter tilleggsinnstilligens forslag til avlastning for 
hjemmeboende eldre med demens, under forutsetning av at 
dagsentertilbudet styrkes.  

 Dette gir større forutsigbarhet og avlastning for pårørende. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02262 Kathrine Bolsø 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 33/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 42/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 28/24 

4 Utvalg for oppvekst 26.11.2024 55/24 
5 Utvalg for velferd 26.11.2024 35/24 
6 Utvalg for samfunnstjenester 28.11.2024 43/24 
7 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 45/24 
8 Formannskapet 03.12.2024 174/24 
9 Kommunestyret 19.12.2024  
  

Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 21.11.2024 
sak 28/24 

Behandling 

Leder Kay Arne Sørensen og kommunedirektørens representant Trine Groven 
orienterte om saken og svarte på spørsmål. 

May Myklebust fremmet følgene alternative forslag: 

1. Kommunedirektørens innstilling tas til orientering. 

2. Rådet har følgende innspill til videre behandling: 

1. Råd for personer med funksjonsnedsettelser er svært kritisk til forslaget om å 
holde avlastingsinstitusjoner for barn og unge stengt på høytids- og helligdager. 
Vi mener at dette vil føre til vesentlig svekket valgfrihet og fleksibilitet for 
familiene som bruker avlastingsinstitusjonene. 
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2. Rådet anbefaler på det sterkeste å opprettholde fritidsklubbene Klubb 84 og 
Klubb Knuten. Det er vanskelig for denne målgruppen og benytte seg av øvrig 
fritidstilbud i kommunen, da særlig transport byr på store utfordringer. Vi er 
redde for at avvikling av tilbudet vil medføre økt utenforskap og ensomhet blant 
barn og unge med spesielle behov. 

3. Rådet stiller seg skeptisk til forslaget om å redusere tilskuddsrammen til 
frivillighet, kultur, idrett og kirke med 8,6 mill. Vi frykter at dette vil gå ut over 
bredden, inkludering, og tilrettelagte kultur-, idrett og fritidstilbud til barn og unge 
med særskilte behov. 

4. Rådet anbefaler ikke å utsette arbeids- og aktivitetssenter på Klokkarstua, da 
det er ventelister på tilrettelagte arbeids- og aktivitetsplasser i kommunen 

5. Rådet anbefaler ikke å redusere brøytestandard på prioriterte gang- og 
sykkelveier da vi mener at dette vil føre til redusert fremkommelighet for 
forflytningshemmede. 

6. Rådet er svært skeptisk til forslaget om at et av prosjektene omsorgsboliger til 
personer med funksjonsnedsettelser forskyves ytterligere 2 år ut i tid (til 2031). 
Det kommer frem av Halvårsrapport velferd 2024 at det er hele 906 dagers 
ventetid på å få tildelt denne type bolig.  
 

 

Myklebusts forslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling 

1. Kommunedirektørens innstilling tas til orientering. 

2. Rådet har følgende innspill til videre behandling: 

1. Råd for personer med funksjonsnedsettelser er svært kritisk til forslaget om å 
holde avlastingsinstitusjoner for barn og unge stengt på høytids- og helligdager. 
Vi mener at dette vil føre til vesentlig svekket valgfrihet og fleksibilitet for 
familiene som bruker avlastingsinstitusjonene. 
 

2. Rådet anbefaler på det sterkeste å opprettholde fritidsklubbene Klubb 84 og 
Klubb Knuten. Det er vanskelig for denne målgruppen og benytte seg av øvrig 
fritidstilbud i kommunen, da særlig transport byr på store utfordringer. Vi er 
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redde for at avvikling av tilbudet vil medføre økt utenforskap og ensomhet blant 
barn og unge med spesielle behov. 

3. Rådet stiller seg skeptisk til forslaget om å redusere tilskuddsrammen til 
frivillighet, kultur, idrett og kirke med 8,6 mill. Vi frykter at dette vil gå ut over 
bredden, inkludering, og tilrettelagte kultur-, idrett og fritidstilbud til barn og unge 
med særskilte behov. 

4. Rådet anbefaler ikke å utsette arbeids- og aktivitetssenter på Klokkarstua, da 
det er ventelister på tilrettelagte arbeids- og aktivitetsplasser i kommunen 

5. Rådet anbefaler ikke å redusere brøytestandard på prioriterte gang- og 
sykkelveier da vi mener at dette vil føre til redusert fremkommelighet for 
forflytningshemmede. 

6. Rådet er svært skeptisk til forslaget om at et av prosjektene omsorgsboliger til 
personer med funksjonsnedsettelser forskyves ytterligere 2 år ut i tid (til 2031). 
Det kommer frem av Halvårsrapport velferd 2024 at det er hele 906 dagers 
ventetid på å få tildelt denne type bolig.  
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2 Ungdomsrådet 21.11.2024 42/24 
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Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 21.11.2024 sak 42/24 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

 

Isak Gregers Eriksen fremmet følgende tilleggsforslag: 

Legge til nytt vedtakspunkt 7 i kommunedirektørens innstilling: 

7. Home start beholder en uendret budsjettramme, for å avlaste lovpålagte 
kommunale tjenester, knyttet til oppfølging av vanskeligstilte familier. 

 

Aurora Johanne Lauvset fremmet følgende tilleggsforslag:  
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Innenfor medborgerskap er det foreslått å spare inn 10 mill kroner på 
innbyggertorgene, mens totalt er det mulig å spare inn 40 mill kroner, som er 
driftbudsjettet til innbyggertorgene.  

Ungdomsrådet foreslår at det blir vurdert å spare mer innenfor dette feltet. 

 

Isak Gregers Eriksen fremmet følgende tilleggsforslag: 

Nytt punkt.  

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren utrede inntektsrammen, dersom Asker 
kommune hadde innført eiendomsskatt på boliger, og fritidsboliger. 
Kommunedirektøren må utrede flere forskjellige inntekts «gulv» altså hvilke priser en 
bolig må ha, for å beskattes. 

 

Aurora Johanne Lauvset fremmet følgende tilleggsforslag:  

Vi i ungdomsrådet har foreslått at 3 av 4 anbefalte skoler ikke skal nedlegges, og 
foreslår kutt i støtte til kirke som erstatning. Dette kan for eksempel være kutt i støtte 
til Askertun, Heggetun, Røyken meninghetshus eller Engelsrud barnehage. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

Gregers Eriksens tilleggsforslag vedr. Home Start ble vedtatt mot 1 stemme (Albert 
Loki Einarsson).   

Lauvsets tilleggsforslag vedr. innbyggertorgene ble vedtatt mot 5 stemmer (Anton 
Toft Dahl, Albert Loki Einarsson, Mats Augdahl Karlsen, Elias Børve Figenschou, 
Hedvig Kjeldahl). 

Gregers Eriksens tilleggsforslag vedr. utredning av eiendomsskatt ble vedtatt mot 3 
stemmer (Anton Toft Dahl, Albert Loki Einarsson, Hedvig Kjeldahl).  

Lauvsets tilleggsforslag vedr. kutt i støtte til kirke ble enstemmig vedtatt.  

 

Innstilling  
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 1. Kommunedirektørens innstilling tas til orientering. 

 2. Ungdomsrådet har følgende innspill til videre behandling: 

1. Home start beholder en uendret budsjettramme, for å avlaste lovpålagte 
kommunale tjenester, knyttet til oppfølging av vanskeligstilte familier. 

2. Innenfor medborgerskap er det foreslått å spare inn 10 mill kroner på 
innbyggertorgene, mens totalt er det mulig å spare inn 40 mill kroner, som er 
driftsbudsjettet til innbyggertorgene.  

Ungdomsrådet foreslår at det blir vurdert å spare mer innenfor dette feltet. 

3. Ungdomsrådet ber kommunedirektøren utrede inntektsrammen, dersom Asker 
kommune hadde innført eiendomsskatt på boliger, og fritidsboliger. 
Kommunedirektøren må utrede flere forskjellige inntekts «gulv» altså hvilke 
priser en bolig må ha, for å beskattes. 

4. Vi i ungdomsrådet har foreslått at 3 av 4 anbefalte skoler ikke skal nedlegges, 
og foreslår kutt i støtte til kirke som erstatning. Dette kan for eksempel være 
kutt i støtte til Askertun, Heggetun, Røyken meninghetshus eller Engelsrud 
barnehage. 
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Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 26.11.2024 sak 35/24 

Behandling 

Leder Cecilie Lindgren (H) innledet til saken og svarte på spørsmål. 

Trond Jerve (H) fremmet følgende forslag på vegne av H, V, FrP og Pp: 

Tilleggsinnstilling til Handlingsprogrammet 2025-2028 tas til orientering. 

Jerves (H) forslag ble enstemmig vedtatt. Innstillingen ble ikke tatt opp til votering. 

Innstilling  

1. Kommunedirektørens innstilling tas til orientering. 
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Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 26.11.2024 sak 55/24 

Behandling 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) fremmet følgende forslag: 

Innstillingen tas til orientering.  

 

Holter-Schøyens (V) forslag ble enstemmig vedtatt. Innstillingen ble ikke tatt opp til 
votering.  

 

Innstilling  

1. Kommunedirektørens innstilling tas til orientering. 
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Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 28.11.2024 sak 45/24 

Behandling 
 

Direktør Christer Best Gulbransen innledet kort til saken.  

 

Leder Bente Stein Mathisen (H) fremmet følgende alternative forslag: 

 

Kommunedirektørens innstilling tas til orientering. 

 

Stein Mathisens (H) forslag ble enstemmig vedtatt. Innstillingen ble ikke tatt opp til 

votering. 
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Innstilling  
 

1. Kommunedirektørens innstilling tas til orientering 
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Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 28.11.2024 sak 43/24 

Behandling 

Lars Kristian Wear (H) fremmet følgende forslag:  

1. Saken tas til orientering. 

 

Inger Johanne Aaby (Sp) fremmet følgende oversendelsesforslag:  

Til omstillingstiltak formålsbygg og boliger og økt arealeffektivitet, og salg av 
kommunal eiendom: Kommunale utleieboliger bør ikke selges i henhold til temaplan 
for bærekraftig boligutvikling og temaplan for psykisk helse og rus. 

 

Oversendelsesforslaget fremmet av Inger Johanne Aaby (Sp) fikk to stemmer (Sp og 
INP) og falt.  
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Wears (H) forslag ble enstemmig vedtatt.  

Innstillingen ble ikke tatt opp til votering. 

 

Innstilling  

1. Saken tas til orientering. 
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Tilleggsinnstilling til Handlingsprogram 2025-2028 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.12.2024 sak 174/24 

Behandling 

Håvard Vestgren fremmet forslag til endringer i HP 2025-2028, på vegne av H,V,FrP 
og KrF. Forslaget fremkommer som vedlegg til saken, datert 3.12.2024. 

Ivar Granum (A) fremmet forslag til endringer i HP 2025-2028. Forslaget 
fremkommer som vedlegg til saken, datert 3.12.2024. 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet forslag til endringer i HP 2025-2028. Forslaget 
fremkommer som vedlegg til saken, datert 3.12.2024. 

Anders Nordmo (SV) fremmet forslag til endringer i HP 2025-2028. Forslaget 
fremkommer som vedlegg til saken, datert 3.12.2024. 

Ordfører tok opp forslag til endringer i HP 2025-2028, innsendt av INP. 
Ordfører tok opp forslag til endringer i HP 2025-2028, innsendt av R. 
Ordfører tok opp forslag til endringer i HP 2025-2028, innsendt av Sp. 
Forslagene fremkommer som vedlegg til saken, datert 3.12.2024. 
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Forslaget fra Sp fikk ingen stemmer, og falt. 

Forslaget fra R fikk ingen stemmer, og falt. 

Forslaget fra INP fikk ingen stemmer, og falt. 

Forslaget fra SV fikk 1 stemme, og falt. 

Forslaget fra MDG fikk 1 stemme, og falt. 

Forslaget fra A fikk 2 stemmer, og falt. 

Innstillingen, med endringene foreslått av H,V,FrP,KrF ble vedtatt, mot 4 stemmer 
(A,MDG,SV). 

Innstilling 

1.  Føringer for Handlingsprogram 2025-2028  

De føringer og premisser som fremgår av kommunedirektørens forslag til 
Handlingsprogram 2025-2028 legges til grunn for kommunens aktiviteter og 
tjenesteproduksjon i planperioden, med de endringer som fremgår av 
tilleggsinnstillingen.   

2. Driftsrammer  

Driftsbudsjettet for 2025 vedtas som vist i «§ 5-4 Bevilgningsoversikter – drift 
(1A)» og netto bevilgning per tjenesteområde vedtas som vist i «§ 5-4 Sum 
bevilgninger drift, netto (1B)», og de endringer som fremgår av 
tilleggsinnstillingen.   

Kommunedirektøren gis fullmakt til å fordele midler fra overordnet ansvar, 
herunder statlige tilskudd, lønnsreserven og omstillingsreserven, til de enkelte 
tjenesteområdene.  

2.A Følgende endringer vedtatt av formannskapet innarbeides i driftsbudsjettet: 

 2025 2026 2027 2028 
Oppvekst 16 055 26 310 22 480 19 070 
Velferd 4 500 6 000 6 000 6 000 
Samfunnstjenester 770    
Samfunnsutvikling -1 500 -2 500 -2 500 -2 500 
Medborgerskap 300    
Tjenesteovergripende    -3 000 
Renteutgifter 0 -54 -136 -218 
Avdrag på lån 0 -61 -150 -238 
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Avsetning til 
disp.fond -20 125 -29 810 -25 980 -19 570 

Sum 0 0 0 0 
3. Investeringsrammer 

Investeringsbudsjettet for 2025 vedtas som i vist i «§ 5-5 Bevilgningsoversikter 
– investering (2A)» og «§ 5-5 Bevilgningsoversikter – investering (2B)», og de 
endringer som fremgår av tilleggsinnstillingen.    

3.A Følgende endringer vedtatt av formannskapet innarbeides i 
investeringsbudsjettet: 

 2 025 2026 2027 2 028 
Org., styring og utv. -2 000 -6 000 -6 000 -6 000 
Oppvekst  3 000 3 000 3 000 
Lån + mva.komp 2 000 3 000 3 000 3 000 

Sum 0 0 0 0 
4. Skatt  

Skatt på inntekt og formue for 2025 utskrives etter den maksimalsats Stortinget 
fastsetter.  

5. Låneopptak 

For 2025 gis fullmakt til følgende låneopptak:     

• Lån til finansiering av egne investeringer, inntil 798,52 mill. kroner.     
• Startlån fra Husbanken til videre utlån, inntil 150 mill. kroner.     
• Likviditetslån, inntil 500 mill. kroner.  

Kommunedirektøren gis fullmakt til å godkjenne lånevilkår for ovennevnte 
lånerammer. 

6. Gebyrer, avgifter og brukerbetalinger 

Gebyrer og brukerbetalinger for 2025 vedtas slik de fremkommer under 
Gebyrliste.  

Som hovedregel legges deflator til grunn for justeringer av priser som vedtas 
administrativt.  

Nye gebyrer og brukerbetalinger gjøres gjeldende fra 1. januar 2025, eller i 
henhold til iverksettelsesdato fastsatt i forskrift.  
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For gebyrer og brukerbetalinger knyttet til fagområdene byggesak, plan, 
delesaker, oppmåling og eierseksjonering, skal kommunen legge til grunn 100 
prosent selvkost. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/12099-8 Heidi Kopperud 

Thommessen 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 
  
 
Samarbeidsavtaler - områdeforum 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Samarbeidsavtalene mellom Søndre Hurum områdeforum, Nordre 

Hurum/Søndre Røyken og Borgen-Vardåsen områdeforum godkjennes. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå samarbeidsavtaler med de øvrige 
områdeforumene etter mal av avtalene til Søndre Hurum og Nordre 
Hurum/Søndre Røyken, Borgen -Vardåsen områdeforum. 

 
1. Sammendrag 
Kommunestyret har vedtatt at Asker kommune skal inngå samarbeidsavtaler 
med områdeforumene som er opprettet. Avtalen inngås etter mal for avtaler i 
tjenesteområde medborgerskap. Målet med avtalen er å skape forutsigbarhet 
og sikre god dialog mellom partene. 

Tre av de inntil åtte områdeforumene har kommet langt nok i prosessen slik at 
de, i samhandling med administrasjonen, har utarbeidet et forslag til 
samarbeidsavtale som kan danne utgangspunkt for de resterende 
samarbeidsavtalene. 

 
2. Bakgrunn for saken 
Etablering av nærdemokratiske ordninger er forankret i temaplan 
medborgerskap, innsatsområde 2. Påvirkningsmuligheter. 

I forbindelse med behandlingen av sak om politisk struktur og organisering i 
perioden 2023-2027 (sak 30/23), vedtok kommunestyret i juni 2023 at de 
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tidligere lokalsamfunnsutvalgene nå erstattes av åtte områdefora etablert av 
innbyggerne selv. 

Områdeforaene skal være et bindeledd mellom kommunen og de ulike 
lokalsamfunnene, og skal til sammen dekke hele kommunen. 

Foraene skal være satt sammen av innbyggere lokalt, og de skal være 
selvstendige og frie fra kommunen. Kommunen skal sørge for at de kan skape 
nye løsninger for medvirkning, samskaping og lokal representasjon. 

Formannskapet vedtok i sitt møte den 23.01.2024 sak 8/24, en reduksjon fra 
250 000 til 50 000 i årlig støtte til etablerte områdeforum med samarbeidsavtale. 

En tidligere utgave av denne saken var til behandling i utvalg for 
medborgerskap 26.09.2024, men utvalget fattet ikke vedtak. Utvalget ønsket at 
avtalene skulle endres, med tanke på at kommunens forpliktelser var svært 
detaljert beskrevet. Siden dette kan føre til at avtalene må endres ofte i 
startfasen, framkom det i debatten om saken et ønske fra utvalget om at 
kommunens forpliktelser ble mer overordnet beskrevet. Avtalene er nå endret, 
slik at kommunens forpliktelser er mer generelt omtalt. 

 
3. Saksopplysninger 
Nærdemokratiske ordninger er en samlebetegnelse på ulike systemer og modeller 
for engasjement og deltagelse i lokalbefolkningen. Med etablering av områdeforum 
ønsker Asker kommune å stimulere til mer lokalt samfunnsengasjement. 
Områdeforumene skal etableres som frivillige foreninger, og så langt har det blitt 
etablert syv, av inntil, åtte foreninger. 
 
• Søndre Hurum områdeforum: Områdene rundt Tofte, Holmsbu, Kana, Rødtangen 

og Filtvet. Stiftet den 21. mars 2024. 
• Nordre Hurum/Søndre Røyken områdeforum: Områdene rundt Sætre, Storsand, 

Åros og Klokkarstua. Stiftet den 29.april 2024. 
• Heggedal og omegn områdeforum: Områdene rundt Dikemark (til brua), 

Heggedal og Gjellum.  Stiftet den 23.mai 2024. 
• Østbygda områdeforum: Områdene rundt Slemmestad, Vollen, Bjerkås, Fossum, 

Bødalen og Nærsnes. Stiftet den 29. mai 2024. 
• Borgen – Vardåsen områdeforum: Områdene rundt Borgen, Vardåsen, Engelsrud 

og Drengsrud. Stiftet den 13.juni 2024. 
• Holmen områdeforum: Områdene rundt Nesøya, Mellom-Nes, Billingstad, 

Hvalstad, Landøya, Holmen og Vakås. Stiftet den 16.oktober 2024. 
• Hyggen-Spikkestad-Røyken områdeforum: Områdene rundt Spikkestad, 

Midtbygda, Røyken og Hyggen. Stiftet den 28.10.2024. 
Hver av foreningene er etablert med egne vedtekter og et styre. Styret får sitt mandat 
fra et årsmøte hvor alle innbyggere i området kan delta. 
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Kommunenes sentralforbund og Frivillighet Norge har signert en plattform for 
samarbeid som fremhever betydningen av at kommunen inngår et samarbeid med 
frivillige foreninger. 
Asker kommune har lang positiv erfaring med å inngå samarbeidsavtaler med 
frivillige foreninger. Inngåtte avtaler legges på nettsiden Samarbeidsavtaler med 
frivilligheten | Asker kommune  
 
I Handlingsprogram for 2024-2027 er det avsatt 400 000 i tilskudd til inntil åtte 
områdeforumer. 
 
I kommunedirektørens saksfremlegg om tilleggsinnstillingen er det ikke foreslått å 
redusere tilskuddet ytterligere etter reduksjon fra 250 000 til 50 000 ved starten av 
2024. 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren mener at det er av stor betydning at kommunen formelt gir sin 
støtte til områdeforumene gjennom inngåelse av samarbeidsavtaler. 
 
Etablering av nærdemokratiske ordninger har vært en fanesak under 
kommunesammenslåingen, og anses som et sentralt virkemiddel for måloppnåelse 
av FNs bærekraftsmål 17. Gjennom mobilisering av innbyggere over hele Asker er 
det skapt en stor forventning til det videre arbeidet.  
 
Kommunedirektøren mener at kommunes omdømme kan skades dersom arbeidet, 
som så langt har vært i henhold til vedtatte retningslinjer for områdeforumene, nå 
stopper opp. 
 

5. Konklusjon 
Kommunedirektøren mener at kommunen nå har oppnådd en milepæl i satsningen 
på nærdemokratiske ordninger, ved at syv områder har etablert sitt forum. 
 
Gjennom områdeforumene har kommunedirektøren en forventing om at enda flere 
innbyggere bidrar med sitt samfunnsengasjement. Samarbeidsavtalen er et viktig 
steg i retning av måloppnåelse. 
 
Kommunedirektørens konklusjon er at inngåelse av en samarbeidsavtale med 
områdeforumene er i tråd med Asker kommunes strategiske planer for sammen å 
finne gode løsninger. Sterke samarbeid er avgjørende for å møte samfunns-
utfordringene og å nå målene i kommuneplanen. 
 

Lars Bjerke 
Kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

https://www.asker.kommune.no/frivillighet-og-innbyggersamarbeid/avtaler/
https://www.asker.kommune.no/frivillighet-og-innbyggersamarbeid/avtaler/
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Vedlegg: 

Samarbeidsavtale Søndre Hurum 
Samarbeidsavtale Nordre Hurum/Søndre Røyken 
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Saksprotokoll 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/12099 Heidi Kopperud Thommessen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 46/24 
  

Samarbeidsavtaler - områdeforum 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 28.11.2024 sak 46/24 

Behandling 
 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet til saken og svarte på spørsmål.  

Direktør Best Gulbrandsen svarte også på spørsmål. 

 

Leder Bente Stein Mathisen (H) fremmet følgende forslag til nytt punkt 3 på vegne av 
H, FrP og V: 

 

3.  Kommunedirektøren bes fremme en sak om evaluering og forenkling av 
Retningslinjer for nærdemokratiske ordninger i Asker i god tid før 
budsjettbehandlingen i 2025. 

 

Leder Bente Stein Mathisen (H) fremmet følgende endringsforslag til avtalens pkt 5, 
Kommunens forpliktelser, på vegne av H og FrP: 

 

Stryke setningen om at kommunen forplikter seg til å følge de vedtatte 
Retningslinjer for nærdemokratiske ordninger.  
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Føye til disse kulepunktene, (i tillegg til de 3 generelle og overordnede 
kulepunktene) 

• Sikre at områdeforumet har en navngitt kontaktperson å forholde seg til 
• Tilby gratis møtelokale til områdeforumet og gi nødvendig støtte, slik at 

områdeforumet kan få gjennomført sine møter og aktiviteter.  
• Sørge for at områdeforumene er informert og tatt med i dialog om saker 

som angår dem på et så tidlig tidspunkt som mulig 
• Besvare henvendelser og forespørsler fra områdeforumene så raskt som 

mulig 
• Gi hvert områdeforum et årlig tilskudd på kr 50.000 
 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

 

Stein Mathisens (H) forslag til nytt punkt 3 ble enstemmig vedtatt.  

 

Stein Mathisens (H) endringsforslag til avtalen ble vedtatt mot 4 stemmer (Waage 
Bremnes V, Larsen A, Igland Sp og Røine Flater Sp). 

 

 

Vedtak 
 

1. Samarbeidsavtalene mellom Søndre Hurum områdeforum, Nordre 
Hurum/Søndre Røyken og Borgen-Vardåsen områdeforum godkjennes med 
følgende endringer: 

 

Stryke setningen om at kommunen forplikter seg å følge de vedtatte 
Retningslinjer for nærdemokratiske ordninger.  

 

Føye til disse kulepunktene, (i tillegg til de 3 generelle og overordnede 
kulepunktene) 
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• Sikre at områdeforumet har en navngitt kontaktperson å forholde seg til 
• Tilby gratis møtelokale til områdeforumet og gi nødvendig støtte, slik at 

områdeforumet kan få gjennomført sine møter og aktiviteter.  
• Sørge for at områdeforumene er informert og tatt med i dialog om saker som 

angår dem på et så tidlig tidspunkt som mulig 
• Besvare henvendelser og forespørsler fra områdeforumene så raskt som 

mulig 
• Gi hvert områdeforum et årlig tilskudd på kr 50.000 

 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå samarbeidsavtaler med de øvrige 
områdeforumene etter mal av avtalene til Søndre Hurum og Nordre 
Hurum/Søndre Røyken, Borgen -Vardåsen områdeforum. 

 

3. Kommunedirektøren bes fremme en sak om evaluering og forenkling av 
Retningslinjer for nærdemokratiske ordninger i Asker i god tid før 
budsjettbehandlingen i 2025. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/17156-1 Synnøve Marie 

Osmundsen 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet 21.11.2024 
Ungdomsrådet 21.11.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 21.11.2024 
Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 
 

Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og 
områdeforum: ansvar, oppgaver og sammenheng – oppfølging 
av verbalvedtak  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Rapporten «Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum: 

ansvar, oppgaver og sammenheng» tas til orientering. 

 
1. Bakgrunn for saken 
Ved kommunestyrets behandling av handlingsprogrammet 2024-2027 (sak 
77/23) ble det fattet slikt vedtak: 
 
«Kommunedirektøren bes om å gjøre en helhetlig evaluering og gjennomgang av 
ordningen med de 8 innbyggertorgene, frivilligsentralene og den varslede 
etableringen av de nye områdeforumene med fokus på innsparing og effektiv drift.» 
 
Evalueringsrapporten legges med dette frem for politisk behandling. 
 
 
2. Saksopplysninger 
Evalueringsrapporten tar for seg ansvar, oppgaver og sammenheng mellom 
innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum i Asker kommune.  Det inngikk 
ikke i oppdraget å foreta en evaluering av effekten av ordningene, men se på 
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sammenhengen, med fokus på innsparing og effektiv drift. 
 
Som en del av innsiktsarbeidet har det vært gjennomført omfattende 
medvirkning med de ulike aktørene.  
 
Rapporten belyser at det er ulikheter mellom hver enkelt frivilligsentral, og at det 
er ulikheter mellom hvert enkelt innbyggertorg. Det er også likheter på tvers av 
innbyggertorg, områdeforum og frivilligsentraler. Hver av ordningene har 
imidlertid særskilte fortrinn som skiller dem fra hverandre.  
De kommunale frivilligsentralene skiller seg fra de ikke-kommune 
frivilligsentralene ved at de samarbeider med ulike virksomheter i kommunen 
gjennom rekruttering av frivillige inn mot ulike tjenesteområder.  
De ikke-kommunale frivilligsentralene er i større grad pådrivere for frivillig 
innsats i sine lokalmiljøer. Innbyggertorgene skiller seg fra frivilligsentralene 
gjennom å ha funksjonen med å koble et bredt spekter av kommunale tjenester 
og ressurser tettere på ressursene i lokalsamfunnet.  
Rapporten viser at ordningene er gjensidig forsterkende, og at en viss overlapp 
sannsynligvis er en fordel. Det anbefales å vektlegge det at ordningene er lokalt 
tilpasset sterkere, enn at ordningene kan kategoriseres, og er like på tvers av 
geografiske områder. Samtidig argumenteres det for at ordningene på hver sine 
måter utfyller nødvendige funksjoner overfor hverandre. 
 
Det pekes på at det er usikkerhet knyttet til ansvarsfordeling, noe som sannsynligvis 
er en konsekvens av at kommunen tar en ny rolle som samskaper i lokalsamfunnet. 
Det belyses at behovet for at kommunen tar en slik rolle er godt forankret i både 
nasjonale og kommunale satsninger.  
Samskaping er en lærende prosess, og det er lokale behov for prosesser som kan 
bidra til å justere og videreutvikle ansvars-fordelingen mellom aktørene. For å bygge 
tillit, anbefales det at den videre utviklingen av ordningene, med fokus på hvordan de 
samhandler, skjer gjennom lokale, lærende og samskapende prosesser, og ikke som 
noe som pålegges ovenfra og ned. 
 
Rapporten konkluderer med at ressursene som legges inn i innbyggertorg, 
frivilligsentraler og områdeforum i Asker kommune, kan sees på som såkornmidler, 
som stimulerer til at andre kan utføre aktivitet og bidra med sine evner i og for 
lokalsamfunnene.  
 
Forsker Eugene Guribye har blitt bedt om å vurdere funnene i rapporten og i kap. 4 
s.27 i rapporten er hans oppsummering og anbefaling i lys av forskning, nasjonale 
føringer og kommunens egne strategier om samskaping. Han uttaler blant annet at 
Asker kommune regnes som en foregangskommune når det gjelder samskaping 
med frivillig sektor og konkluderer med følgende: 
 

I dette kapittelet har vi vist at de tre ordningene som er i fokus i denne 
rapporten må betraktes som kommunens spydspisser i arbeidet med å utvikle 
seg som samskapingskommune i tråd med kommunalt planverk og nasjonale 
føringer. Forskningen er tydelig på at samskaping innebærer en helt ny måte 
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å jobbe på, nye kompetanser, og nye mer fleksible organisasjonsformer. Dette 
er til gjengjeld noe av poenget med satsingen på samskaping som en 
kommunal innovasjon – å ikke fortsette med sedvanlig kommunal praksis og 
forvente nye resultater. Det at ordningene har en viss overlapp fremstår som 
både forståelig i lys av de tre ordningenes historiske utvikling, og nødvendig i 
lys av mandatet. Samtidig legger forskningen vekt på at samskaping i stor 
grad er en læringsprosess, og følgelig bør det legges til rette for at 
medarbeiderne i de tre ordningene og innbyggere i lokalsamfunnene 
ordningene er plassert i, involveres i å bygge på sine opparbeidete erfaringer 
og kompetanser og bidrar til å samskape den videre utviklingen av ordningene 
slik at de på den måten kan bli mer effektive. På den måten kan man bygge 
videre på den tilliten kommunen har skapt hos innbyggerne i de aktuelle 
lokalsamfunnene, snarere enn å bryte den ned ved å innføre top-down 
beslutninger. 
 
 

3. Kommunedirektørens vurdering 
Evalueringsrapporten svarer ut kommunestyrets vedtak med grunnlag i en bred 
medvirkning fra de ulike aktørene. Områdeforumene omfattes ikke i samme grad av 
evalueringen, da disse er i etableringsfasen og ikke har fått tid til å virke i sine 
lokalsamfunn. 
 
Rapporten støtter opp om å beholde de tre aktørene, og at ordningene i stor grad 
utfyller hverandre. Videre er anbefalingen at medarbeiderne i de tre ordningene og 
innbyggere i lokalsamfunnene bør få anledning til å samskape den videre 
utviklingen, slik at de på den måten kan bli mer effektive sammen. 
 
Innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum sin betydning for de tre bærekrafts 
dimensjonene: 
Miljø og sosiale forhold: legge til rette for kortreiste tjenester og bygge opp om 
lokalsamfunnene, økt deltakelse, engasjement og demokrati.  
Økonomi: mobilisere alternative ressurser gjennom å være i dialog, skape 
engasjement og økt frivillighet for å kunne løse utfordringer på lavest mulig nivå. 
 
 
4. Konklusjon 
Rapporten viser at det er gjort mye godt arbeid for å legge til rette for samskaping i 
lokalsamfunnene og at de tre ordningene og innbyggere i lokalsamfunnene 
ordningene er plassert i, bør få anledning til å utvikle seg videre og på det grunnlag 
bli mer effektive. I tilleggsinnstillingen til forslag til budsjett og Handlingsprogram 
2025-2028 er det forslag om innsparinger som forutsetter effektivisering innenfor 
dette området. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 
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Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Evaluering innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum-rapport 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17156 Synnøve Marie Osmundsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 34/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 43/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 29/24 

4 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 47/24 
  

Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og 
områdeforum: Ansvar, oppgaver og sammenheng - oppfølging 
av verbalvedtak 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 21.11.2024 sak 34/24 

Behandling 

Rådgiver Sara Warholm Munthe innledet til saken (presentasjon). 

Virksomhetsleder Synnøve Osmundsen og Rådgiver Sara Warholm Munthe svarte 
ut spørsmål. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Rapporten «Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum: 
ansvar, oppgaver og sammenheng» tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17156 Synnøve Marie Osmundsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 34/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 43/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 29/24 

4 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 47/24 
  

Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og 
områdeforum: Ansvar, oppgaver og sammenheng - oppfølging 
av verbalvedtak 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 21.11.2024 
sak 29/24 

Behandling 

Rådgiver Sara Warholm Munthe innledet til saken og svarte ut spørsmål 
(presentasjon). 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

1. Rapporten «Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum: 
ansvar, oppgaver og sammenheng» tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17156 Synnøve Marie Osmundsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 34/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 43/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 29/24 

4 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 47/24 
  

Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og 
områdeforum: Ansvar, oppgaver og sammenheng - oppfølging 
av verbalvedtak 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 21.11.2024 sak 43/24 

Behandling 

Rådgiver Sara Warholm Munthe innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Vedtak  

1. Rapporten «Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum: 
ansvar, oppgaver og sammenheng» tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17156 Synnøve Marie Osmundsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 34/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 43/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 29/24 

4 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 47/24 
  

Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og 
områdeforum: Ansvar, oppgaver og sammenheng - oppfølging 
av verbalvedtak 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 28.11.2024 sak 47/24 

Behandling 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Vedtak 
 

1. Rapporten «Evaluering av innbyggertorg, frivilligsentraler og områdeforum: 
ansvar, oppgaver og sammenheng» tas til orientering. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/17918-1 Torbjørg Mosland Raen 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  21.11.2024 
Ungdomsrådet 21.11.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 21.11.2024 
Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 
 

 
Prosjekt Spikkestad innbyggertorg - rapport første fase 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Innsiktsrapporten «Ressurser som finner hverandre» fra første fase av prosjekt 
Spikkestad innbyggertorg tas til orientering.  

 
1. Bakgrunn for saken 
I forbindelse med kommunesammenslåingen ble det i 2018 vedtatt å etablere 
innbyggertorg på Spikkestad, som et av syv innbyggertorg i den nye kommunen. 
Oppstarten ble utsatt i påvente av utbygging i området.  I 2021 vedtok 
kommunestyret å opprette en treårig prosjektstilling for å etablere Spikkestad 
innbyggertorg. Prosjektleder ble ansatt i januar 2023 og prosjektet er planlagt å vare 
ut 2025.  
Mandatet var å vurdere egnede lokaler, og mulig innhold for et innbyggertorg på 
Spikkestad. 
Det ble opprettet en styringsgruppe og prosjektkontor/midlertidig innbyggertorg 
ble etablert i Teglen – Spikkestad kirke og kultursenter. 
 
Innsiktsrapporten fra første fase av prosjektet legges med dette frem til 
behandling.  
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2. Saksopplysninger 
Området innbyggertorget skal virke i, omfatter Røyken, Hyggen og Spikkestad med 
10.000 innbyggere – altså 1/10 av innbyggerne i kommunen, og det er det området i 
kommunen som relativt sett vil få størst utbygging. Det planlegges til sammen 1100 
nye boliger, noe som medfører ca. 25% økning i innbyggertallet fram mot 2035.   
 
Planen var å utrede behov, finne egnede lokaler og så gå over i ordinær drift.  
Målet var å lære gjennom å prøve ut både samarbeid, aktiviteter og lokaler, og det 
har vært viktig å trekke inn ulike virksomheter i kommunen i gjennomføringen.    
 
Basert på innsikten vi har fått har vi særlig lagt vekt på følgende tre elementer:   
 

• behovet for bindeledds funksjon og mobilisering av lokale ressurser   
• behov for en åpen møteplass   
• muligheten til å koble lokalsamfunnsutvikling tettere på stedsutviklingen som 

er nå er i startfasen  
 
Det har vært høy grad av involvering av innbyggere, lokale aktører, utbyggere og 
kommunens virksomheter i arbeidet.  
 
Rapporten «Ressurser som finner hverandre. Innsiktsrapport fra første fase av 
Prosjekt Spikkestad innbyggertorg», som følger vedlagt, beskriver arbeidet som har 
vært gjort fram til nå, og mulige veier videre.   
 
Rapportens hovedfunn: 
 

- Mangel på tidlig dialog, mangel på kommunikasjon mangel på inkludering og 
for mye silotenkning 

- mange innbyggere ønsker å bidra i lokalsamfunnet, men de kjenner lite til 
hverandre, og de vet ikke alltid hvor de skal starte. Alt dette gir dårlige 
forutsetninger for samskaping. Ved å være fysisk til stede og være et 
bindeledd, har vi fått til samskaping som ellers ikke ville skjedd 

- det er ikke behov for å anskaffe noe nytt stort kommunalt lokale til Spikkestad 
innbyggertorg. Det anbefales heller å utforske nye måter å samarbeide med 
private om å skape en åpen møteplass.   

 
På bakgrunn av innsikt så langt, og særlig at området står foran storstilt utbygging og 
endring, beskriver rapporten tre mulige konsepter som kan gi retning for prosjektet 
videre.   
 

1. Etablere møteplassen Stasjonen 
2. Områdekoordinator 
3. Tilbake til 2022 

 
Rapporten anbefaler at kommunen utvikler en møteplass på Spikkestad stasjon, 
sammen med innbyggerne og utbyggerne. Det blir et sambrukslokale, med en privat 
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drevet kafé og ulike aktiviteter i regi av innbyggere og kommunen. Her kan være 
aktivitet på både dag- og kveldstid.   
På Stasjonen deler også innbyggere, utbyggere og kommunen informasjon om hva 
som skjer i lokalområdet. Kommunen er til stede på Stasjonen og møter innbyggerne 
der. I dette scenariet vil Teglen brukes som i dag, av lag og organisasjoner, og til 
aktiviteter og arrangementer som egner seg bedre der enn på Stasjonen.   
 

3. Kommunedirektørens vurdering 
Det er gjort et stort arbeid med kartlegging og utprøving av løsninger.  Anbefalt 
forslag peker på at kommunen har et mulighetsrom nå, til å ta i bruk de ledige 
lokalene på Stasjonen, og derigjennom møte innbyggernes behov:   
 

- Mulighet til å utforske innbyggertorgets rolle i helhetlig stedsutvikling  
- Innbyggerne kan få eierskap til Stasjonen ved å være med å forme huset   
- En møteplass med kafé som hjerte på en nøytral arena  
- Samarbeide med næringslivet vil senke kommunens utgifter  

 
I tilknytning til tilleggsinnstillingen til budsjett og handlingsprogram 2025-28 har 
virksomhet innbyggertorg og frivillighet blitt bedt om innsparinger på kr 10 mill. og 
avvikling av dette prosjektet er et av forslagene til inndekning.  Det vil medføre at 
alternativ 3 gjennomføres dvs. at kommunen er til stede på Teglen med Røyken 
kommunale frivilligsentral.  Kommunens lokaler på Teglen lånes ut til møter og 
arrangementer i regi av blant annet lag og foreninger.   
 

4. Konklusjon 
Det anbefalte forslaget med å etablere møteplass Stasjonen i samarbeid med 
kommunale og private aktører er et svært godt løsning, men på bakgrunn av 
kommunens økonomiske situasjon er det pr nå vanskelig å realisere og det 
anbefales at prosjektet avvikles og at Røyken frivilligsentral tilstedeværelse i Teglen 
opprettholdes. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Ressurser som finner hverandre.Rapport forste fase prosjekt Spikkestad-
innbyggertorg 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17918 Torbjørg Mosland Raen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 35/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 45/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 30/24 

4 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 48/24 
  

Prosjekt Spikkestad innbyggertorg - rapport første fase 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 21.11.2024 sak 35/24 

Behandling 

Rådgiver Torbjørg Raen innledet til saken (presentasjon). 

Virksomhetsleder Synnøve Osmundsen og rådgiver Torbjørg Raen svarte ut 
spørsmål . 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Innsiktsrapporten «Ressurser som finner hverandre» fra første fase av prosjekt 
Spikkestad innbyggertorg tas til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17918 Torbjørg Mosland Raen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 35/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 45/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 30/24 

4 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 48/24 
  

Prosjekt Spikkestad innbyggertorg - rapport første fase 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 21.11.2024 
sak 30/24 

Behandling 

Rådgiver Torbjørg Raen innledet til saken og svarte ut spørsmål (presentasjon).  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

1. Innsiktsrapporten «Ressurser som finner hverandre» fra første fase av prosjekt 
Spikkestad innbyggertorg tas til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17918 Torbjørg Mosland Raen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 35/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 45/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 30/24 

4 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 48/24 
  

Prosjekt Spikkestad innbyggertorg - rapport første fase 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 21.11.2024 sak 45/24 

Behandling 

Rådgiver Torbjørg Raen innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Vedtak  

1. Innsiktsrapporten «Ressurser som finner hverandre» fra første fase av prosjekt 
Spikkestad innbyggertorg tas til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17918 Torbjørg Mosland Raen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 21.11.2024 35/24 
2 Ungdomsrådet 21.11.2024 45/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

21.11.2024 30/24 

4 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 48/24 
  

Prosjekt Spikkestad innbyggertorg - rapport første fase 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 28.11.2024 sak 48/24 

Behandling 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak  
 

1. Innsiktsrapporten «Ressurser som finner hverandre» fra første fase av prosjekt 
Spikkestad innbyggertorg tas til orientering.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/15306-56 Linda Merethe Harbo-

Haase 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 
 
 

Asker kommunes frivillighetspris 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Utvalg for medborgerskap tildeler Asker kommunes frivillighetspris for 2024 til: 

------------------------------------- 

 
1. Sammendrag 
Asker kommune deler årlig ut frivillighetsprisen. Innbyggerdialog og frivillighet er 
saksbehandler for frivillighetsprisen, mens utvalg for medborgerskap behandler 
og vedtar saken. 
 
Ordfører deler ut prisen på frivillighetens dag, 5. desember, og først i den 
forbindelse blir vedtaket sammen med utvalgets begrunnelse offentliggjort. 
 
Kommunedirektøren foreslår at utvalg for medborgerskap velger hvem av de 
nominerte kandidatene som skal motta Asker kommunes frivillighetspris for 
2024. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Vi har i år mottatt totalt 28 forslag på kandidat til frivillighetsprisen for 2024 
innen fristen 21. oktober. Fem kandidater har fått flere stemmer, noe som betyr 
at det til sammen er 19 ulike kandidater å velge blant. 
 
Frivillighetsprisen har som mål å motivere, synliggjøre og verdsette frivilligheten 
i kommunen. 
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• Frivillighetsprisen består av et pengebeløp og et synlig symbol. 
• Asker kommune kan tildele frivillighetsprisen til enkeltpersoner, lokale 

foreninger eller grupper som har gjort en betydningsfull og ekstraordinær 
frivillig innsats. 

• Prisen kan bli tildelt på grunnlag av innsats over lengre tid eller i et 
tidsavgrenset prosjekt.  

• Frivillighetens bredde og mangfold, både med tanke på 
organisasjonsform, tematikk, alder og kultur, skal over tid komme til 
uttrykk i det mangfoldet prisvinnerne representerer.  

 
Tidligere prisvinnere: 
2023: ROS-hytta i Kjekstadmarka 
2022: Alternativ Jul Asker, arrangement på Venskaben 
2021: Asle Magnus Lien, stifter av Hurum Sjakklubb, div. styreverv 
2020: Are Lerstein, nettverksbygger, motivator og organisator for Medvandrerne 
 
 
3. Saksopplysninger 
Ved å dele ut kommunale ærespriser anerkjenner kommunen innbyggernes frivillige 
innsats, deltakelse og engasjement. Kommunale priser støtter opp under 
betydningen av samfunnsengasjement og samarbeid. Mål nr. 17 i FNs 
bærekraftsmål. 
 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren foreslår at utvalg for medborgerskap velger en 
frivillighetspriskandidat som vil få årets frivillighetspris. Kandidaten velges ut fra listen 
over de nominerte. 
 
Kommunedirektøren mener det blant de nominerte er tre kandidater som er særlig 
aktuelle som prisvinnere. Dette kommer fram i vedlegg 1. Disse tre kandidatene 
arbeider alle sammen for å hjelpe andre, og for å gjøre nærmiljøet til et godt – og om 
mulig både bedre og enklere – sted å leve og vokse opp. Verken økonomi, kulturell 
bakgrunn eller fysiske forutsetninger skal være til hinder for deltakelse i de aktiviteter 
eller prosjekt de engasjerer seg i.  
 
Kommunedirektøren er imponert over den store frivillige innsatsen og det 
engasjementet de tre kandidatene viser. Ingen av kandidatene har mottatt 
æresprisen tidligere, og alle tre oppfyller kriteriene for frivillighetsprisen. 
 

5. Konklusjon 
Det skal velges en frivillighetspriskandidat fra vedlagte nominasjonsliste. Utvalg for 
medborgerskap velger kandidat. Innbyggerdialog og frivillighet sørger for utdeling av 
kunstverk med plakett samt kr. 10 000,- 
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Frivillighetspris nominasjoner 2024 - unntatt offentlighet 
Oversikt over alle forslag til frivillighetspriskandidater 2024 - unntatt offentlighet 
unntatt offentlighet 

 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/15306 Linda Merethe Harbo-Haase 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 28.11.2024 49/24 
  

Asker kommunes frivillighetspris 2024 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 28.11.2024 sak 49/24 

Behandling 
 

Leder Bente Stein Mathisen (H) viste til hjemmel for lukket møte, jf. kommuneloven  
§ 11-5 ledd og hjemmel for sak unntatt offentlighet, jf. offentleglova § 26-2 ledd. 

 

Møte ble lukket. 

 

Utvalget vedtok enstemmig å tildele årets frivillighetspris til den foreslåtte kandidaten. 

 

Vedtak  
 

1. Utvalg for medborgerskap tildeler Asker kommunes frivillighetspris for 2024 til: 

 

 

             ------------------------------------- 
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